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� Gemma Geis (Girona, 1979) ha entrat a formar
part del consell general de Greenpeace a Espanya
després de les eleccions que l’associació ha fet
aquesta tardor. Llicenciada en dret i professora de
dret administratiu a la UdG, està fent una tesi sobre
l’execució de sentències urbanístiques, dirigida pel
doctor Joan Trayter.

–Què representa formar part del consell
d’administració de Greenpeace a Espanya?

–«És un òrgan assembleari, i a partir d’aquí es
conforma la junta directiva, que té potestat en te-
mes pressupostaris aprovant els pressupostos. El
que més m’interessa, però, és la relació entre els
membres, poder parlar sobre els punts de vista...»

–Amb quin objectiu es va presentar?
–«Vaig començar a formar part de Greenpeace el

2002, i creia que podia aportar-hi els meus coneixe-
ments d’una manera activa. Com deia en la meva
candidatura, l’urbanisme pot ser un instrument
molt vàlid per protegir el medi ambient. Greenpea-
ce centra molt les campanyes en la protecció del li-
toral, però amb això no n’hi ha prou, perquè l’urba-
nisme no és només el litoral. Vull intentar aportar
aquesta visió més del dret urbanístic, una vessant

que fins ara no és gaire present a Greenpeace. A
més, m’agradaria que l’associació es ramifiqués
per tot Catalunya, per exemple donant suport a pla-
taformes locals.»

–Estem en un moment en què l’urbanisme
passa per sobre el medi ambient?

–«El dret administratiu és un instrument eficaç,
si es dota dels recursos necessaris, per preservar el
medi ambient. La meva tesi és que quan un jutge
administratiu dicta una sentència segons la qual un
planejament o una llicència és il·legal, això s’ha de
modificar i el que s’hagi fet ha d’anar a terra. Això
no s’està produint, i per exemple aquí a Girona te-
nim molts de casos d’inexecució de sentències ur-
banístiques, i els partits polítics fan legalitzacions
per no haver d’enderrocar.»

–Per exemple?
–«Hi ha casos d’incompliments, com a Casa Es-

toc, a Girona, a Sant Julià de Ramis o un hotel de
Sant Antoni de Calonge, o la confraria de pesca-
dors de Roses. I a vegades tens la sensació que
s’executen les sentències quan el propietari és peti-
tet, i no quan es tracta de gent de més rellevància.»

–Com és que no s’executen?
–«Això és complex. Primer, perquè segurament

no s’han posat prou mecanismes per poder executar
les sentències, i segon, perquè els polítics moltes
vegades pretenen fer legalitzacions un cop ha sortit
la sentència. A Itàlia, per exemple, hi ha un respecte
molt més gran per això. Aquí, amb el dret i la situa-
ció política actual, quan es dicta una sentència, el
primer que es fa és intentar evitar-ne el compli-
ment. Això produeix una inseguretat jurídica, per-
què si es fa una llei urbanística per protegir el medi,
si no s’executa es posa en dubte tot el sistema.»

«Amb la protecció del
litoral no n’hi ha prou»

ORIOL MAS / Girona
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Geis ha entrat a Greenpeace amb 27 anys./ M. LLADÓ

� L’Ajuntament de Lloret
va aprovar ahir adoptar
una normativa europea,
que és d’obligat compli-
ment a Andalusia però no
a Catalunya, per millorar
els parcs infantils. La nor-
mativa en aquests mo-
ments no està en vigor pe-
rò l’Ajuntament vol que
ho estigui per millorar la
seguretat dels parcs i estal-
viar-se problemes en cas
que hi hagués un accident i
algun nen prengués mal.

Entre altres coses, la
normativa europea fixa la
distància mínima que hi ha
d’haver entre un carrer i un
parc infantil, assenyala
l’obertura mínima que han
de tenir els jocs infantils

perquè cap nen s’hi quedi
enganxat i fixa l’obligato-
rietat d’establir rètols en
els diferents parcs que in-
diquin per a quina edat és
cada joc infantil. Igual-
ment, la normativa que
l’Ajuntament vol que
s’apliqui fixa les distàn-
cies mínimes que hi ha
d’haver entre cada joc in-
fantil perquè els nens no es
donin cops en sortir d’un i
utilitzar-ne un altre. Un al-
tre dels aspectes que regu-
la és el terra. Si és de sorra,
haurà d’estar degudament
net removent la sorra amb
certa freqüència i si és
d’algun altre material tam-
bé haurà de tenir el mante-
niment adequat.

El regidor d’Obres, Jo-

sep Teixidor Charlón, va
explicar que, en aprovar la
normativa, l’Ajuntament
es fixa l’objectiu de tenir
tots els parcs infantils
adaptats a la normativa eu-
ropea en un període mà-
xim de cinc anys.

L’Ajuntament s’obliga
a anar fent inversió per
canviar els jocs que no es-
tan certificats i anar millo-
rant tots els parcs que ja
existeixen. Actualment,
molts dels parcs ja estan
adaptats a la normativa.
Els més nous la complei-
xen i tenen els diferents
jocs certificats, que és un
altre dels requisits que es
demana. En els més antics
és en els que s’actuarà a
partir d’ara.

Lloret aplicarà una normativa
europea que encara no està en

vigor per millorar els parcs infantils
L.J. / Lloret de Mar

El nou cementiri està si-
tuat a l’exterior del nucli
urbà i just al davant del di-
pòsit municipal d’aigua.
Actualment s’han acabat
les obres de construcció
dels vint-i-quatre nínxols,
si bé falta la remodelació
de tot l’espai amb zones
enjardinades i la col·loca-
ció d’arbrat a tot el voltant
de la tanca exterior. A me-
sura que aquests nínxols es
vagin posant a la venda, el
consistori en construirà

més d’acord amb les ne-
cessitats, segons va expli-
car l’alcalde, Secundí Ló-
pez-Pousa, que hi va afegir
que es construiran de ma-
nera progressiva, i s’hi in-
clouran també columbaris.
El cementiri s’inclou din-
tre d’un gran espai, que
permet amb escreix am-
pliar-lo. Aquest nou espai
públic substituirà l’actual
cementiri, que està engan-
xat a la paret de l’església
parroquial, i que actual-

ment conté uns vuit nín-
xols de propietat privada i
la resta ja ha passat a ser de
propietat municipal.
L’Ajuntament preveu que
aquest cementiri quedarà
inutilitzat en un termini
màxim de quinze anys.

La inauguració del nou
cementiri coincidirà amb
la seva entrada en funcio-
nament, prevista durant el
primer trimestre de l’any
vinent. El pressupost ha
pujat a 238.669 euros.

Aiguaviva disposarà d’un nou
cementiri l’any vinent
Substituirà l’actual del costat de l’església

Els nínxols que s’han construït al nou cementiri d’Aiguaviva. / MANEL LLADÓ.

� L’Ajuntament d’Aiguaviva ha acabat
les obres de construcció d’un total de 24
nínxols al nou cementiri municipal, que
substituirà l’actual, que està situat al cos-

MONTSE BARRERA / Aiguaviva tat de l’església. L’espai s’ha d’acabar de
remodelar amb zones enjardinades, i es
preveu inaugurar a començament de l’any
vinent. El pressupost de l’obra ha pujat a
238.699 euros.

Aiguaviva
adequarà un
circuit de carril
bici al voltant
del nucli
� Aiguaviva. L’Ajunta-
ment d’Aiguaviva ade-
quarà un circuit de car-
ril bici i de passeig al
voltant del poble, apro-
fitant alguns camins
que ja hi ha. Així,
aquest circuit surt de la
zona residencial Bell-
solà i passa per indrets
com ara l’antiga carre-
tera de Santa Coloma,
continua pels veïnats
Güell i Migdia, circula
per sota l’AP-7 en di-
recció a Santa Coloma,
torna a travessar l’auto-
pista per sobre i arriba
al nucli urbà. El projec-
te inclou la construcció
de tanques de protec-
ció, l’estructuració dels
camins, la creació de
zones de descans amb
la instal·lació de bancs i
la senyalització de tota
la zona. El cost de
l’obra supera els 2.000
euros, una part dels
quals aniran a càrrec
del Consell Comarcal
del Gironès per a les
obres de senyalització
del circuit. / M.B.

L’Ajuntament de
Llagostera
adjudica cinc
finques
municipals
� Llagostera. L’Ajunta-
ment de Llagostera va
aprovar en l’últim ple
l’adjudicació definitiva
de cinc finques munici-
pals, quatre de les quals
estan situades a l’avin-
guda Gotarra i l’altra, al
carrer Lleó I. Les fin-
ques van sortir a sub-
hasta per 4.006.000 eu-
ros, i han estat adjudi-
cades per 6.245.000.
/ M.B.

Joaquim Mateu,
nou conseller
comarcal
� Girona. Joaquim Ma-
teu, tinent d’alcalde de
l’Ajuntament d’Aigua-
viva i del Partit Inde-
pendent d’Aiguaviva
(PIA), va prendre pos-
sessió com a conseller
comarcal per a l’Agru-
pació d’Electors del Gi-
ronès (AEG). Mateu ha
substituït Josep Fàbre-
ga, també alcalde de
Sant Jordi Desvalls,
que l’octubre passat va
renunciar al càrrec de
conseller. / M.B.


